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Protokół  Nr  XIV/2019 
z  sesji  Rady  Gminy  Sienno 

odbytej  w  dniu  04 listopada  2019  roku 
 
               Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sienno od godziny 9.00 do  godziny 10.50. 
Obradom  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman  Markiewicz. 
Protokołował  inspektor  UG  Barbara  Capała. 
 
W sesji uczestniczyli: 
1.Radnych Rady Gminy                                                                                              -  15   
2.Wójt Gminy Sienno                                                                                                  -  Mariusz Strąk 
3.Sekretarz  Gminy                                                                                                      -  Piotr  Dąbrowski 
4.Skarbnik Gminy                                                                                                         -  Jolanta  Karolik 
5.Członek Zarządu Powiatu Lipskiego                                                                  -  Lucyna Gaik 
6.Dyrektor GOK w Siennie                                                                                        -  Anna Ziętala 
7.Dyrektor ZSO w Siennie                                                                                         -  Czesław  Sieczka 
8.Kierownik GOPS w Siennie                                                                                    -  Dorota Podsiadło 
9.Kierownik ZUK w Siennie                                                                                      -  Andrzej Lorek 
10.Sołtysi sołectw gminy Sienno                                                                             -  17 osób 
 
Porządek obrad:            
1.Otwarcie obrad. 
2.Przyjęcie protokołu Nr XIII/2019 z sesji odbytej w dniu 16 września 2019 roku. 
3.Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy. 
4.Przyjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowaną jako podstawa  
    obliczenia podatku rolnego na 2020 rok. 
5.Przyjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowaną jako  
   podstawa obliczania podatku leśnego na 2020 rok. 
6.Przyjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2020 rok. 
7.Przyjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych na 2020 rok. 
8.Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  
    w drodze darowizny. 
9.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok. 
10.Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Sienno  
     na lata 2019 – 2030. 
11.Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na petycję. 
12.Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia odpowiedzi na petycję. 
13.Informacja na temat korespondencji wpływającej do Rady Gminy. 
14.Zakończenie obrad. 
 

Przebieg  obrad : 
Ad.1.Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz.  Powitał Wójta Gminy, radnych,  
zaproszonych gości, sołtysów i pracowników administracji obecnych na sesji. Po sprawdzeniu listy 
obecności stwierdził kworum do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad sesji. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż porządek obrad został przyjęty.  
Przystąpiono do jego realizacji. 
 
Ad.2.Nie zgłoszono uwag do protokołu Nr XIII/2019 z sesji Rady Gminy Sienno odbytej w dniu 16 
września 2019 roku. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu. 
Rada przyjęła protokół Nr XIII/2019  jednogłośnie, 15 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
 
Ad.3.Wójt Gminy Mariusz Strąk przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy w okresie pomiędzy 
sesjami informując o następujących sprawach: 
- wydano jedenaście zarządzeń; 
- skierowano do Rady Gminy siedem projektów uchwał; 
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- wybrano konsorcjum firm PKS Ostrowiec Św. i MBus M. Buszkiewicz na dowóz uczniów do szkół  
   w roku szkolnym 2019/2020 za cenę 297.792,00 zł - był to ponowny przetarg, gdyż konsorcjum  
   z dniem 31 października wypowiedziało umowę zawartą w sierpniu br. 
Radna Lidia Łepecka zapytała o przyczynę ponownego przeprowadzenia przetargu. 
Wójt Gminy wyjaśnił, iż tak, jak przedstawiał w sprawozdaniu firma wypowiedziała umowę i dlatego 
konieczne było ponowne przeprowadzenie przetargu. 
Nie zgłoszono uwag ani innych pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
Skarbnik Gminy Jolanta Karolik odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie  Nr Ra.334.2019 z dnia 24 września 2019 roku w sprawie opinii o 
przedłożonej przez Wójta Gminy w Siennie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I 
półrocze roku 2019, kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, a także o przebiegu 
realizacji planu finansowego SPZOZ i instytucji kultury.  
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.4. Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowaną jako podstawa  
obliczenia podatku rolnego na 2020 rok przedstawił Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski. Średnia cena 
skupu żyta ogłoszona przez Prezesa GUS wynosi w br. 58,46 zł,  Wójt Gminy proponuje obniżenie do 
kwoty 39,00 zł. 
Uwag  ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek 
przedstawił opinię do projektu uchwały.  Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały                
w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowaną jako podstawa obliczenia podatku 
rolnego na 2020 rok. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XIV/89/2019 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowaną 
jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2020 rok w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15  
głosami za, na  ustawowy  skład  15  radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.5.Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej 
ceny sprzedaży drewna przyjmowaną jako podstawa obliczania podatku leśnego na 2020 rok. Średnia 
cena sprzedaży drewna ogłoszona przez Prezesa GUS wynosi w br. 194,24 zł,  Wójt Gminy proponuje 
obniżenie do kwoty 130,00 zł. 
Nie zgłoszono pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Infrastruktury i Bezpieczeństwa Publicznego Julian Siwek 
przedstawił opinię do projektu uchwały.  Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XIV/90/2019 w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna 
przyjmowaną jako podstawa obliczania podatku leśnego na 2020 rok w głosowaniu jawnym, 
jednogłośnie, 15  głosami za, na  ustawowy  skład  15  radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.6.Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2020 rok 
przedstawił Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski.  Poinformował, iż określając stawki podatku od 
nieruchomości Rada odnosi się do górnych stawek. Ponieważ inflacja w roku 2019 była na niskim 
poziomie i górne stawki wzrosły minimalnie Wójt Gminy proponuje pozostawienie stawek podatków 
od nieruchomości na poziomie roku bieżącego. Sekretarz przestawił poszczególne wysokości stawek. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Bohdan Przydatek poinformował, iż 
komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XIV/91/2019 w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 
2020 rok w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15  głosami za, na  ustawowy  skład  15  radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
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Ad.7. Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia stawek 
podatku od środków transportowych na 2020 rok.  Wskazał, iż Wójt Gminy nie proponuje zmiany 
wysokości stawek podatków od środków transportowych. Omówił poszczególne grupy pojazdów. 
Uwag ani pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Bohdan Przydatek poinformował, iż 
komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XIV/92/2019 w sprawie określenia stawek podatku od środków 
transportowych na 2020 rok w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15  głosami za, na  ustawowy  skład  
15  radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
  
Ad.8.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  
 w drodze darowizny przedstawił Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski.  Przypomniał, iż w roku ubiegłym 
Rada Gminy przyjęła uchwałę o przekazaniu nieruchomości w drodze darowizny na rzecz „Fundacji  
Doroty Podsiadło – Niepokonani” na cel publiczny Specjalistyczny Ośrodek Wsparcia dla Ofiar 
Przemocy w Rodzinie . Prezes Fundacji zwróciła się  w październiku br. z wnioskiem o zmianę  nazwy 
celu na Zespół Ośrodków Wsparcia argumentując, iż da to możliwość uruchomienia różnorakich form. 
Prezes Fundacji „Niepokonani” Dorota Podsiadło wyjaśniła,  iż „Specjalistyczny Ośrodek Wsparcia dla 
Ofiar Przemocy w Rodzinie” jest wąskim przedsięwzięciem i trudniej jest pozyskać środki, przede 
wszystkim na remont i modernizację. Kiedy będzie to „Zespół Ośrodków Wsparcia” środki na remont 
można będzie pozyskiwać z innych źródeł, rozszerzenie nazwy da większą możliwość. Wchodzą 
właśnie nowe programy, gdzie będzie można pozyskać środki i stąd prośba o rozszerzenie nazwy.  
Radny Julian Siwek przypomniał, iż darowizna budynku obowiązuje do czerwca przyszłego roku                       
i zapytał, co będzie, gdy Pani kierownik nie wyrobi się z czasem. 
Kierownik GOPS Prezes Fundacji „Niepokonani” wyjaśniła, iż podjęła się zobowiązania i cały czas 
próbuje pozyskać środki.  
Radny Julian Siwek zwrócił uwagę, że starania Pani Prezes o pozyskanie środków trwają już półtora 
roku i nie ma efektu. 
Prezes Fundacji „Niepokonani” podkreśliła, iż jej dewiza jest, aby próbować i nie ustępować. Nie wie 
natomiast, czy starania przyniosą efekt. Jeżeliby się to udało, to byłoby zasługą dla całej gminy. 
Wyraziła rozgoryczenie takim „wsparciem” ze strony radnego. 
Radny Julian Siwek wypowiedział się,  że nie chodzi o „wsparcie”, tylko, że są chętni na kupno tego 
budynku. 
Prezes Fundacji „Niepokonani” Dorota Podsiadło stwierdziła, że jeśli taka będzie wola radnych, to 
musi się z nią zgodzić. Pragnie jednak zwrócić uwagę, że jest już projekt wykonany i można zrobić to 
dla dobra społeczności. Jeśli jednak będzie to sprzedaż dla dobra społeczności, to nie będzie „kopać się                       
z koniem”. I tak „kopie się” przez tyle lat, próbuje i nie rezygnuje. Dlatego prosi jeszcze raz o wsparcie, 
bo wydaje się jej, że to co robi, jest dla dobra tej gminy. Zwróciła się do radnego, że jeżeliby to się 
udało, to radny również będzie miał z tego splendor,  bo jest mieszkańcem tego terenu. 
Radna Lidia Łepecka zapytała, jaka kwota jest potrzebna. 
Prezes Fundacji „Niepokonani” Dorota Podsiadło odpowiedziała, iż jest zrobiona dokumentacja 
techniczna i kosztorys na dwa miliony złotych. Wskazała, iż ostateczna forma zależna będzie od tego, 
jaki wyjdzie program. Mając rozszerzoną nazwę można pokusić się  o wiele różnych form działalności, 
np. klub seniora, bo mamy bardzo dużo seniorów. Można będzie działać szerokoprogramowo, stąd 
prośba o zmianę wpisu na „Zespół Ośrodków Wsparcia”. 
Nie zgłoszono innych pytań ani uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Bohdan Przydatek poinformował, iż 
komisja opiniując projekt uchwały nie miała żadnych wątpliwości i zaopiniowała pozytywnie projekt 
uchwały. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XIV/93/2019 zmieniającą uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości w drodze darowizny, jednogłośnie, 15 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.9.Wójt Gminy Mariusz Strąk przedstawił proponowane do wprowadzenia zmiany Uchwały 
Budżetowej Gminy Sienno na rok 2019. W dochodach: zwiększenie planu dochodów z tytułu 
zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej o kwotę 154.925 zł; w rozdziale 92695 przeniesienie 
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planu dochodów między paragrafami klasyfikacji budżetowej na realizację programu OSA 2018 - 
zmniejszenie  § 6320 a zwiększenie § 6260 o kwotę 70.000 zł. 
W wydatkach: zwiększenie planu wydatków na przebudowę (wykonanie dokumentacji) drogi gminnej 
wewnętrznej ulica Kościelna 1.000 zł oraz na koszty wykupu gruntów pod drogi Sienno ulica 
Partyzantów i Praga Dolna o kwotę 7.500 zł (koszty podziału gruntu)- zadania będą kontynuowane 
w 2020 r.. Tu Wójt Gminy wyjaśnił, iż po pomiarach okazało się, że niektóre działki prywatne wchodzą 
w drogę, chcemy to wyregulować. Oprócz ul. Kościelnej do realizacji jest pięć odcinków dróg, tj. 
Trzemcha Górna, Jaworska Wola, Jawor Solecki w stronę Rogalina, Jawor Solecki w rejonie bloków                    
i Wierzchowiska Pierwsze. Jeszcze w tym roku ogłoszony zostanie przetarg i jeśli ceny będą nadal tak 
atrakcyjne te odcinki będą zrealizowane. Wójt objaśniał dalsze zmiany. Zwiększenie planu wydatków 
na remont w budynku UG 20.000 zł oraz koszty wynagrodzeń pracowników UG 38.000 zł 
(nieplanowana wypłata wynagrodzenia za urlop i odprawy pracownika przechodzącego na 
emeryturę); zmniejszenie planu wydatków planowanych na Wsparcie Funduszu Wojewódzkiego 
Policji - Posterunek Policji w Siennie na wydatki bieżące 5.000 zł, a wprowadzenie dofinansowania 
zakupu samochodu specjalistycznego dla potrzeb Komendy Powiatowej Policji w Lipsku 10.000 zł; 
przeniesienie planu wydatków w ramach planu ZSO w Siennie wg wniosku dyrektora szkoły w kwocie 
41.703 zł oraz zwiększenia planów wydatków jednostek oświatowych w zakresie wypłaty 
wynagrodzeń i pochodnych, w tym: ZSO w Siennie 100.000 zł, PSP w Jaworze Soleckim 50.000 zł i SM       
I Stopnia w Siennie 80.000 zł; zmniejszenie planu wydatków na poradnictwo specjalistyczne dla 
rodzin z problemami alkoholowymi 13.500 zł, a zwiększenie o tą samą kwotę wydatków na pozostałe 
zadania Gminnego Programu Profilaktyki Alkoholowej i Przeciwdziałania Alkoholizmowi. Deficyt 
zwiększył się o 146.575 zł, przychody zwiększyły się o kwotę 146.575 zł z tytułu nadwyżki z lat 
ubiegłych. Dokonano zmiany wysokości wydatków majątkowych w zakresie określonym                                
w załączniku Nr 3 do uchwały. Dokonano zmian w zakresie udzielonych dotacji z budżetu gminy 
zgodnie załącznikiem nr 4 do uchwały. Zmiana dotyczy wprowadzenia dotacji dla Komendy 
Wojewódzkiej Policji 10.000 zł i zmniejszenie dotacji na poradnictwo specjalistyczne dla rodzin               
z problemami alkoholowymi 13.500 zł. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Bohdan Przydatek poinformował, iż 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XIV/94/2019 w sprawie zmian Uchwały Budżetowej Gminy Sienno na rok 
2019  Nr IV/35/2018 z dnia 27 grudnia 2018 roku w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15 głosami za, 
na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.10.Skarbnik Gminy Jolanta Karolik przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 
w  Uchwale Nr IV/36/2018 Rady Gminy Sienno w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Sienno na lata 2019 – 2030. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów Bohdan Przydatek poinformował, iż 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XIV/95/2019 w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Nr IV/36/2018 
Rady Gminy  Sienno w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sienno na lata 2019 – 2030 
w głosowaniu jawnym, jednogłośnie, 15 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad.  
  
Ad.11.Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Sieczka odczytał treść petycji zgłoszonej przez 
CASUS NOSTER Kancelaria Radcy Prawnego Konrad Cezary Łakomy z Lublina.  
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
odpowiedzi na petycję. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XIV/96/2019 w sprawie udzielenia odpowiedzi na petycję w głosowaniu 
jawnym, jednogłośnie, 15 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
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Ad.12.Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Sieczka odczytał treść petycji zgłoszonej przez 
Leopold Kmieć Spółka Komandytowa z Sienna w sprawie wyznaczenia przystanku. 
Pytań ani uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
odpowiedzi na petycję. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Rada przyjęła uchwałę Nr XIV/97/2019 w sprawie udzielenia odpowiedzi na petycję w głosowaniu 
jawnym, jednogłośnie, 15 głosami za, na ustawowy skład 15 radnych. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.13.Przewodniczący Rady Gminy  Roman Markiewicz poinformował, iż  Wojewoda Mazowiecki 
przesłał do Rady Gminy informację dotyczącą oświadczeń majątkowych złożonych przez  Wójta Gminy 
i Przewodniczącego Rady Gminy na rozpoczęcie kadencji 2018-2023 oraz za 2018 rok. Wójt Gminy 
Pan Mariusz Strąk złożył oświadczenia majątkowe w komplecie. Wyniki analizy oświadczeń bez uwag. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Roman Markiewicz złożył oświadczenia majątkowe w komplecie. 
Wyniki analizy oświadczeń bez uwag. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż w dniu 
25 października wpłynęła informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Lipsku dotycząca wyników 
analizy oświadczeń majątkowych radnych złożonych na zakończenie kadencji 2014-2018, rozpoczęcie 
kadencji 2018-2023 i za 2018 rok. Naczelnik Urzędu Skarbowego wskazał  na nieprawidłowości przy 
wypełnianiu oświadczeń majątkowych u radnych: Sylwia Borek, Agnieszka Kaczor, Paweł 
Krawczykowski, Ewa Mazur, Paweł Pastuszka. Naczelnik Urzędu Skarbowego zawiadomił 
jednocześnie, że nie składano wniosków o kontrolę oświadczeń majątkowych do CBA.  
Przewodniczący Rady Gminy przedstawił kolejną sprawę informacyjną: Ochotnicza Straż Pożarna               
w Siennie przekazała do wiadomości  Rady Gminy wniosek złożony do budżetu na 2020 rok dotyczący 
zarezerwowania środków w budżecie na 2020 rok w kwocie 150.000 zł na zakup nowego samochodu 
ratowniczo-gaśniczego.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Sieczka odczytał uzasadnienie wniosku. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz poinformował, iż wpłynęło pismo Ministra 
Cyfryzacji dotyczące stawek opłat za zajęcie pasa drogowego. Wskazał Wiceprzewodniczącego Rady 
Gmin do odczytania pisma. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Sieczka odczytał pismo Ministra Cyfryzacji z dnia 
24.10.2019 r. Znak: BO-II.414.959.2019 dotyczące dostosowania przez gminy stawek opłat za zajęcie 
pasa drogowego do znowelizowanych przepisów.  
Nie zgłoszono pytań. 
Po wyczerpaniu spraw Przewodniczący Rady Gminy zamknął ten punkt obrad. 
 
Ad.14.Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz poinformował, iż radni Bohdan Przydatek                  
i Julian Siwek złożyli interpelację dotyczącą renegocjacji umowy na odbiór odpadów komunalnych.  
Radny Bohdan Przydatek odczytał treść interpelacji „W związku ze zmianą ustawy o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach oraz zmianie niektórych ustaw ( Dz.U. z 22 sierpnia 2019 r. poz. 
1579), wnioskujemy o przeanalizowanie gospodarki odpadami, mającej na celu obniżenie kosztów 
odbioru odpadów z posesji mieszkańców gminy Sienno.  
Za dokonaniem takiej analizy przemawiają znowelizowane przepisy cytowanej ustawy i tak: 

1. Zniesiono obowiązek regionalizacji w zakresie konieczności przekazywania odpadów 
przeznaczonych do składowania. 

2. Rada Gminy w drodze uchwały może zwolnić w części opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 
jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w 
kompostowniach przydomowych – art. 6k ust. 4 ustawy. 

3. Gminy są obowiązane ograniczyć masę odpadów komunalnych ulegających biodegradacji 
przekazywanych do składowania -  art.3c  ustawy. 

4. Zmienić częstotliwość odbioru odpadów – art. 6c ust. 3 ustawy.- dotyczyć miałoby 
częstotliwości odbioru papieru, szkła i złomu. 

 Wobec takiego stanu prawnego wynikającego z nowelizacji ustawy, która weszła po ogłoszeniu 
przetargu, podpisaniu umowy z firmą obsługująca naszą gminę, ustalenie opłat itd.  
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Naszym skromnym zdaniem, należałoby podjąć negocjacje w zakresie weryfikacji zapisów umowy, co 
może w konsekwencji doprowadzić do obniżenia opłat ponoszonych przez mieszkańców naszej 
gminy.” W uzupełnieniu radny wyjaśnił, iż chodzi głównie o to, że po przyjęciu przez Radę uchwał 
określających zasady zbiórki i gromadzenia odpadów znowelizowano ustawę. Zmiany są istotne dla 
gmin. Została zniesiona rejonizacja, nie musimy odstawiać odpadów do Radomia. Firma „Remondis” 
może to zrobić do pobliskiego Janika, co obniży jej koszty.  Ponadto jest potrzeba zweryfikowania 
systemu odbierania odpadów.  Uważa, że odpady typu szkło, czy metal są wytwarzane w naszej gminie 
w niewielkiej ilości i comiesięczne odbieranie to jest za dużo. Przekazał uwagi do sposobu odbierania 
szkła. Mieszkańcy gromadzą szkło w worki, a przy odbiorze wrzucane jest to na samochód, szkło się 
tłucze i jeszcze można też być narażonym na nieprzyjemne odzywki pracowników obsługujących 
odbiór, jeśli zwróci im się uwagę.  Radny sugerował, iż koniecznym będzie opracowanie w ciągu roku 
nowego Regulaminu , również nowelizacji wymagać będą pozostałe uchwały dotyczące odpadów.  Nie 
mówi, że musi to nastąpić z dnia na dzień, jego intencją jest zasygnalizowanie zaistniałej zmiany 
przepisów i poddanie tematu pod dyskusję.  Następnie radny poruszył sprawę kompostowników. 
Zbieranie odpadów biodegradowalnych nie ma sensu, można sobie wybudować kompostownik , nie 
jest to wielki problem.  Można użyć różnych materiałów, ale usytuowanie jest określone przepisami tj.       
w jakiej odległości ma to być od mieszkania i od sąsiadującej posesji. Możemy jako Rada określić 
wytyczne, jak  kompostownik ma być zbudowany i usytuowany, tj. z jakich materiałów, w jakiej 
odległości od mieszkania i sąsiedniej posesji, że powinien być usytuowany w miejscu zacienionym, 
najlepiej w zagłębieniu. Dno nie musi być wybetonowane, trzeba tylko położyć gałęzie pod spód, żeby 
umożliwić przenikanie do gleby. Radny wskazał, iż są pewne ograniczenia co do kompostowników na 
pewno nie można wyrzucać wszystkiego, ale to wszystko jest do określenia.  Na koniec wypowiedzi 
radny wskazał na trzy rzeczy tj. zniesienie rejonizacji,  częstotliwość odbioru i gromadzenie odpadów 
biodegradowalnych w kompostownikach dające możliwość obniżenia przyjętej stawki za odbiór 
odpadów od jednej osoby i poddał to pod przemyślenie. 
Radna Cecylia Małaczek odniosła się do wypowiedzi przedmówcy. Wypowiedziała się na temat 
gromadzenia odpadów biodegradowalnych. Na tym terenie tego typu odpadów jest niewiele, jest to 
teren rolniczy i każdy we własnym zakresie stara się zagospodarować takie odpady. Odpady bio są 
nieszkodliwe dla wód podziemnych i tu nie zachodzi konieczność gromadzenia ich w jakichś 
specjalistycznych pojemnikach. Następnie radna poinformowała, iż sprawą kompostowników zajęła 
się już kilka lat temu gmina Bałtów.  Mieszkańcy już w pierwszej deklaracji zobowiązywali się do 
zorganizowania kompostownika we własnym zakresie, na swojej posesji. Jest tylko pytanie, jak duży 
wpływ ma na całokształt ceny ten aspekt gromadzenia odpadów biodegradowalnych, przypuszcza,  że 
na pewno miałoby to wpływ na obniżenie ceny. Ponadto bezsensowna jest częstotliwość odbioru 
niektórych odpadów tj. papier czy szkło.  Można byłoby zmniejszyć częstotliwość odbioru tych 
odpadów i na pewno koszt by się zminimalizował. Na koniec wypowiedzi radna wyraziła poparcie dla 
wniosku, jest bardzo zasadne aby rozmawiać z odbiorcą odpadów i być może udałoby się 
wynegocjować mniejsze koszty dla gminy. 
Radna Jolanta Makuch poprosiła Wójta Gminy o przybliżenie, na czym polega nowelizacja ustawy                    
o utrzymaniu czystości i porządku w gminach .  
Wójt Gminy odpowiedział, iż nie jest na to w tej chwili przygotowany. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz zwrócił uwagę, iż przy opracowaniu należy 
uwzględnić instytucje, szkoły i bloki mieszkalne, gdzie nie jest możliwe utworzenie kompostownika. 
Radny Bohdan Przydatek wyjaśnił, iż ustawa określa, iż dotyczy to tylko domów jednorodzinnych. 
Radna Jolanta Makuch przekazała prośbę mieszkańców o możliwość zamiany koszy ze zmianą 
napisów na koszach, aby kosz mniejszy był na plastik oraz szkło a kosz większy na odpady zmieszane. 
Wójt Gminy odpowiedział, iż już od miesiąca jest taka możliwość, aby zamienić kosze duże na kosze 
małe z napisem niesegregowane. 
Sekretarz Gminy Piotr Dąbrowski odniósł się do dyskusji na temat możliwości obniżenia opłat za 
odpady. Wskazał, iż nowelizując ustawę o utrzymaniu czystości i porządku w gminach Sejm 
wprowadził rewolucję w przepisach. Nowelizacją przepisów, które trzeba będzie zmienić zajmiemy się 
kompleksowo. Trzeba wprowadzić nowe regulacje, a tych zmian jest dużo.  Sekretarz wyraził 
przypuszczenie, że nie uda się przygotować tego wcześniej, jak na marzec-kwiecień przyszłego roku. 
Następnie zwrócił uwagę, iż można wprowadzić dużo zmian jeśli chodzi o system odbioru odpadów, to 
będzie to decyzja Rady. To będzie wymagało szerokiej analizy, dużej pracy zespołu kilku osób. Te 
projekty Państwo radni będą później procedować. Sekretarz prosił o cierpliwość. Wskazał, iż  zmianę 
niektórych przepisów nakazuje ustawa i są takie, które Rada może zmienić, jeśli uzna to za niezbędne.  
Sekretarz tłumaczył, iż sprawy poruszone przez radnych we wniosku są jakby wyrwane z kontekstu 
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całej nowelizacji ustawy, zmian jest o wiele więcej. Odnośnie obniżenia opłat  wskazał, iż ustawa 
mówi,  że Rada może zastosować ulgi, ale tylko w pojedynczych przypadkach, nie wszystkich 
mieszkańców w uchwale,  ale każdego, kto spełni wymogi. Dalej Sekretarz Gminy tłumaczył, iż gmina 
nie ma żadnych podstaw do żądania od firmy obniżenia wynagrodzenia. Możemy tylko prosić, ale           
w swojej trzydziestoletniej karierze nie spotkał się z przypadkiem, aby wykonawca obniżył cenę. 
Prosił o spokojne podejście do tematu. 
Radny Bohdan Przydatek wskazał, iż zapisy ustawy dokładnie określają sprawy kompostowników. 
Mowa jest o zwolnieniu osoby z opłat po spełnieniu warunków i przestrzeganiu zasad 
kompostowania. Przekazał, iż sugerował Panu Wójtowi, aby spotkać się z przedstawicielami firmy 
Remondis i zaproponować, aby firma w zamian za mniejsze koszty coś dołożyła, np. wyposażyła 
mieszkańców  w stojaki do worków na odpady. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk odnosząc się do dyskusji wskazał, iż najpierw powinno się zacząć od 
rozmowy z firmą „Remondis”, bo jeżeli spółka nie wyrazi zgody na obniżkę, to tak naprawdę nic nie 
możemy jako gmina zrobić. Zgodził się z uwagą w sprawie częstotliwości odbioru odpadów szklanych    
i będzie to podstawa do negocjacji.  Wójt przekazał, iż spływają informacje po przetargach z innych 
gmin i najniższa cena to 16,00 zł od osoby, następna w wysokości jest 21,00 zł, tak więc to, że mamy po 
przetargu zagwarantowaną cenę 12,00 zł od osoby, która będzie obowiązywać do 2021 roku nie jest to 
najgorzej. Cały czas te ceny idą w górę, co jest niezrozumiałe, bo uwolniona została rejonizacja . Tak 
więc w perspektywie nasza stawka może okazać się najniższa. Wójt prosił o uspokojenie emocji                                
i poczekanie na rozmowy z firmą.  Następnie Wójt Gminy omówił stan realizacji inwestycji. 
Poinformował, iż prace przy budowie Szkoły Muzycznej idą w dobrym tempie. Wykonane zostały 
wylewki na poziomie „0”, położono częściowo instalację wodną i kanalizacyjną, zamontowano 
podpory.  Zakłada się, że do końca roku budynek zostanie przykryty. Wójt wyraził nadzieję, że w 
przyszłym roku prace będą kontynuowane w podobnym tempie. Dalej poinformował, iż  podpisana 
została umowa na rozbudowę i modernizację remizo-świetlicy w Kadłubku. W trakcie realizacji jest 
budowa dróg asfaltowych. Wykonano już dwa odcinki w Nowej Wsi, położono warstwę spodnią pod 
asfalt w Pradze Dolnej a dzisiaj ma być położona warstwa ścieralna. W bardzo dobrym tempie idą 
prace na ulicy Partyzantów.  Zerwano starą nawierzchnię, asfalt został ścięty i wywieziony, wykonana 
zostanie nowa podbudowa z odwodnieniem, ciekami wodnymi. Krzyżanówka trzy odcinki - zostanie 
wytyczone bo jak się okazuje niekiedy przebieg rzeczywisty drogi nie jest zgodny z tym, co jest na 
mapach. Tak więc wyznaczamy przebieg i wchodzą maszyny.  W następnej kolejności podobnie 
wykonywane będą Eugeniów i Leśniczówka. Powstały trzy place zabaw, kolejna siłownia 
napowietrzna, czekamy na wybudowanie wiaty w miejscowości Osówka.  
Radna Cecylia Małaczek zapytała, jaka jest kwota po przetargu na świetlicę w Kadłubku. 
Wójt odpowiedział, iż jest to około 770.000 zł. 
Radny Paweł Krawczykowski zapytał o wnioski mrozowo-suszowe. 
Wójt Gminy odpowiedział, iż wnioski zostały złożone do Urzędu Wojewódzkiego, oczekujemy na 
informację, kiedy będzie można po nie pojechać. 
Radny Paweł Krawczykowski zwrócił uwagę, iż zostało tylko osiem dni roboczych na złożenie 
wniosków do agencji i oby nie było za późno. 
Wójt Gminy poinformował, iż nie ma na to wpływu. Wnioski zawoził osobiście około trzech tygodni, 
czy miesiąca temu. Były to wnioski już połączone mrozowo-suszowe, bo gminom, które składały 
oddzielnie wnioski mrozowe i suszowe cofnięto wnioski i musiały składać na nowo. Pan Sekretarz 
osobiście dzwonił w tej sprawie, kazano nam czekać na informację. 
Radna Ewa Mazur zapytała o drogę Dąbrówka Aleksandrów po lesie i drogę w Eugeniowie. 
Wójt Gminy odpowiedział, iż droga w Eugeniowie zostanie wytyczona. Ta droga ma inny przebieg, niż 
droga powiatowa, została wyjeżdżona na działkach prywatnych. Na przyszły rok będziemy się starać 
wykupywać te działki i na tym starodrożu, które zostało wyjeżdżone będzie budowana droga. 
Odnośnie drogi w Dąbrówce po lesie Wójt poinformował, iż rozmawiał w tej sprawie z nadleśnictwem. 
Istnieje możliwość współfinansowania przez Lasy Państwowe, ale parametry techniczne tej drogi 
muszą być dostosowane do potrzeb Lasów Państwowych. Wójt wskazał, iż w tym przypadku musi być 
wykonana pełna dokumentacja techniczna, łącznie z decyzją środowiskową, pozwoleniem wodno-
prawnym. W przyszłym roku gmina wystąpi do Lasów Państwowych o współfinansowanie. Podobna 
procedura w przypadku drogi w Dębowym Polu, która również będzie realizowana.. 
Radny Julian Siwek zapytał, czy tylko jeden taki duży wniosek wpłynął od straży do budżetu na 2020 
rok. 
Wójt Gminy potwierdził. 
Rada Gminy udzieliła głosu mieszkańcowi Sienna. 
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Mieszkaniec Sienna Pan Grzegorz Niedźwiedź poruszył dwie sprawy.  Wskazał na konieczność 
wyremontowania budynku Urzędu Gminy i terenu przyległego. Jako pracownik urzędu uczestniczył             
w budowie. Miał to być budynek reprezentacyjny w samym centrum rynku i wizytówka Sienna a teraz 
przykro teraz patrzeć, jak wygląda. Jest to wstyd, że jest to siedziba urzędu gminy. Zwrócił uwagę, że 
przed budynkiem ludzie robią sobie parking. Niekiedy stoi dwa, trzy samochody i nikt nie reaguje, 
jezdnia się zapadła, woda stoi.  Elewacja odpada, znajomi pytają, co to za budynek i czy nie ma kto o to 
zadbać. Uważa, że to jest prosta rzecz, nie są to miliardowe wydatki. Budynek powstawał w ramach 
remontów kapitalnych w latach osiemdziesiątych, bo nie było wolno wtedy prowadzić inwestycji, 
powstał dzięki układom w Radomiu i województwie, dlatego przykro jest, że nie dba się o to. Trudno 
przejść na pocztę, bo można sobie nogi połamać na nierównym chodniku. Kolejna sprawa to zły stan 
budynku mieszkalnego przy ulicy Szkolnej 6B.  Mieszka tam od 47 lat, łącznie mieszka tu cztery 
rodziny. Są to osoby starsze w wieku 70 lat i więcej, a nawet dziewięćdziesięcioletnie.  Sąsiedni 
budynek 6A został ocieplony i otynkowany, również budynek 6C i 6D. Budynek 6B jest nieocieplony, 
odpadły tynki, wszystko jest zniszczone, a jest to własność gminy, to jest majątek. Lokatorzy płacą 
miesięcznie kilkadziesiąt złotych funduszu remontowego, przez 47 lat nic się nie dzieje. 
Wójt Gminy odniósł się do wypowiedzi mieszkańca. W sprawie remontu budynku Urzędu Gminy Wójt 
zapewnił, że widzi stan budynku i jego otoczenia.  Wskazał, iż budynek Urzędu Gminy stanowi 
współwłasność i tu należałoby postawić wielki znak zapytania. Ktoś budując wiele lat temu nie 
pomyślał o tym i zamiast teraz pobierać opłaty za wynajem pomieszczeń od firm i instytucji 
zajmujących ten budynek  mamy współwłasność. Są to pieniądze, które uciekają z gminy.  Ponadto, 
żeby cokolwiek zrobić przy tym budynku jest potrzebna zgoda wszystkich współwłaścicieli. Jest to 
Orange, Policja i Poczta Polska,  a to żeby się porozumieć z tymi trzema instytucjami graniczy z cudem. 
Doprowadzono do takiej sytuacji, że najprostszej sprawy nie można wykonać, bo ktoś nie odbiera 
telefonów. Wójt wskazał, iż realizowane są zadania, na które jest dofinansowanie z zewnątrz. Niestety, 
do tego budynku gmina nie dostanie dofinansowania. Priorytetem jest, aby pozyskać jak najwięcej 
środków z zewnątrz, a nie wyprowadzać środków własnych.  Wyjątkowo odstąpiliśmy od tej zasady            
i w tej chwili przeznaczamy milion złotych na drogi, bo akurat jest dobra koniunktura, a wykonanie 
tych odcinków ułatwi życie wielu mieszkańców.  Wójt wskazał, iż budynek Urzędu Gminy to nie jedyny 
budynek, który należy wyremontować, jest jeszcze w rynku budynek GOK, który wygląda fatalnie. Tu 
też była własność nieuregulowana, bo jeszcze było to na straż pożarną.  Trzeba było najpierw 
uregulować własności prawne żeby o cokolwiek się ubiegać. Już jesteśmy w trakcie opracowywania 
projektu technicznego na poprawienie wizerunku tego obiektu. Wójt wskazał na duże zaniedbania             
z lat ubiegłych odnośnie spraw własnościowych, które teraz stara się uporządkować. Podkreślił, iż             
w ciągu czterech lat nie da się naprawić błędów dwudziestoletnich. 
Mieszkaniec Sienna Pan Grzegorz Niedźwiedź wyjaśnił, iż dzięki policji,  poczcie i telekomunikacji ten 
budynek powstał. Jako sama, gmina nie była w stanie tego postawić, budynek powstał w ramach 
kapitalnych remontów dzięki zaangażowaniu władz wojewódzkich, bo gdyby nie to, do tej pory  
siedzielibyśmy w starym budynku, jak w Solcu. Sugerował, aby przynajmniej poprawić elewację              
i chodnik, bo to nie są jakieś olbrzymie koszty. 
Wójt Gminy odpowiedział, iż przyjął strategię aby remonty prowadzić kompleksowo, bo takie łatanie 
nie daje efektu.  
Radna Sylwia Borczuch podziękowała Wójtowi, kierownikowi ZUK i pracownikom za pomoc przy 
budowie placu zabaw. 
Radna Jadwiga Gajos zapytała obudowę chodnika przy drodze wojewódzkiej w Jaworze Soleckim. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk odpowiedział, iż wykonywana jest dokumentacja. Czekamy na pozwolenie 
wodno-prawne i po uzyskaniu tego pozwolenia złożona zostanie dokumentacja. Wójt podkreślił, iż w 
dążeniach jest, aby ten chodnik powstał jak najszybciej, niestety przeciągają się procedury. Na jednej 
radzie technicznej zostaje wszystko ustalone, na kolejnej padają inne ustalenia, w międzyczasie 
zmienił się dyrektor i to wszystko przeciąga się w czasie. Zapewnił, iż sprawa jest stale monitorowana 
i robione jest  wszystko, aby ten chodnik doszedł do skutku. 
Dyrektor GOPS Dorota Podsiadło przekazała informację o przesunięciu terminu rozdawania żywności 
do końca grudnia. Przekazała sołtysom pisemne informacje do wywieszenia w sołectwach i prosiła           
o informowanie mieszkańców.  Poinformowała również, iż informacja o żywności będzie przekazana 
przez Radio „Lipsko”  co sugerował jeden z sołtysów. 
Dyrektor GOK Anna Ziętala poinformowała o zakończeniu projektu „skwerek śpiewograjek” 
wykonanego w Siennie społecznie. Podziękowała mieszkańcom za zaangażowanie i pomoc przy 
budowie, wyraziła nadzieję że miejsce to będzie się rozwijać i mieszkańcy będą z niego korzystać. 
Zaprosiła na obchody 101 Rocznicy Odzyskania Niepodległości w dniu 11 listopada o godzinie 12.00 
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na Mszę Świętą, a po Mszy dalsze uroczystości odbędą się na rynku, nie będzie przechodzenia do 
budynku GOK. 
Radny Krzysztof Sieczka podziękował za umożliwienie młodzieży wykorzystania altanki w Wodącej na 
spotkanie. Pochwalił pomysł urządzenia takiego miejsca i jego wykonanie. 
Wójt Gminy Mariusz Strąk zaprosił w imieniu Marszałka Sejmiku Województwa Mazowieckiego Pana 
Rafała Rajkowskiego na uroczyste podpisanie umowy o przekazanie środków w wysokości 3.680.000 
zł na budowę Szkoły Muzycznej w Siennie. Uroczyste podpisanie umowy odbędzie się  w najbliższy 
piątek o godzinie 10-tej w ZSO  w Siennie.  
Nie zgłoszono innych uwag ani wniosków. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Markiewicz stwierdził, iż porządek obrad został wyczerpany                   
i zamknął  XIV sesję Rady Gminy Sienno kadencji 2018 – 2023. 
 
 
                                                                              Przewodniczący  Rady  Gminy: Roman Markiewicz 
Sporządził :                                            
  insp. B. Capała                                                                                            


